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I  medfør  af  §  37  i  Inatsisartuts  Forretningsorden  fremsætter  jeg  følgende  spørgsmål  til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:
1. Hvor mange ansøgninger modtages årligt til den Decentrale pædagoguddannelse?

a. Jeg ønsker en systematiseret opstilling af tallene  der viser antal ansøgere fra 
opstartsåret af den decentrale pædagoguddannelse

2. Hvor mange pladser  gives  der  til  ansøgere  til  den decentrale  pædagoguddannelse 
årligt?

3. Hvilke strukturelle rammer på uddannelsesinstitutionen skal være realiseret, for at 
acceptere en kapacitetsforhøjelse på 20 elever?

4. Hvor mange ansøgere til den decentrale pædagoguddannelse bliver afvist årligt?
a. Jeg ønsker en systematiseret  opstilling  af  tallene   der viser antal  afviste  fra 

opstartsåret af den decentrale pædagoguddannelse
5. Hvilke begrundelser gives generelt til ansøgere der modtager en afvisning?
6. Har Naalakkersuisut kenskab til de ca. 20 ansøgere der venter på opstart af deres 

uddannelsesforløb?
7. Hvis svaret til spg. 7 er kendt, hvilke begrundelser kan Naalakkersuisut give for, at 

ansøgerne venter på uddannelsesopstart?
(Medlem af inatsisartut, Ruth Heilmann Siumut)

Begrundelse:
Under Naalakkersuisuts borgermøde i  Maniitsoq i  aprilmåneden blev vi gjort  bekendt med,  at 
borgere der ønsker at starte på den decentrale pædagoguddannelse heldigvis har rundet de 20.
Og det er mærkbart at Naalakkersuisut ønsker dette realiseret. 

Til det skal Siumut sige, at vi også støtter op om disse ansøgere.

Klassen der startede sidste år i Sisimiut forventes, at færdiggøre deres uddannelse til efteråret. Da 
denne uddannelse blev opstartet har borgere i Maniitsoq og dens bygder ikke haft muligheden for 
at deltage, det er ærgeligt. For der er også mangel på uddannede pædagoger i Maniitsoq og vi er 
klar over, at behovet for uddannede pædagoger ikke vil blive mindre i fremtiden.

Samfundet  har  hårdt  brug  for  uddannede  pædagoger,  såsom  i;  alderdomshjem,  den  gode 
børnehave, dag- og natinstitutioner, fritidsbeskæftigelsen, handikapforsorgen, familievejledningen 
og skolerne.

Efter hvad jeg erfarer ønsker Qeqqata Kommunea også at vise deres støtte, hvis Naalakkesuisut 
skulle hensætte midler til formålet. På baggrund af dette ønsker jeg at få svar på mine spørsgmål.


